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Referat Studienævn  
 
 
Deltagere 
Alexandra Holsting, Uwe Kjær Nissen, Moritz Schramm, Claudio Cifuentes-Aldunate, Christoffer 
Kiilerich Jakobsen, Fenja Marieke Dziedek, Maibrit Poulsen, Natasha Sterup, Maja Fichman 
(studiementor) Anna Katrine Aarup (studiementor), studiesekretær Mette Ranmar (deltog fra 13.30), 
studiesekretær Louise V. Andersen (deltog fra 13.30 til 14.30), og studienævnssekretær Isa Egholm 
Christensen (referent). 
 
Afbud 
 
1. Godkendelse af dagsorden  
Godkendt. 
 
2. Merit- og dispensationsansøgninger 
Fortroligt referat. 
 
3.  Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Adgangskrav KA 
Tysk: Studienævnet havde en strategisk drøftelse af uddannelses adgangskrav. Nøgletallene for frafald 
på Tysk KA gav ikke anledning til ændringer i adgangskravet for KA. 
Spansk: Med sidste optag i år, gav det ikke mening at diskutere adgangskrav for Spansk KA. 
 
4.  Sager til behandling undervisning 
a) Evalueringsstrategi og evalueringsskema – Status her og nu, samt fokus på online undervisning 
Der er diskussioner i Uddannelsesrådet om en fællesstrategi for evalueringer, der indebærer, at der 
kommer 6-7 spørgsmål, som er fælles for hele fakultetet. På denne måde kan man sammenligne de 
forskellige studier på tværs af fakultetet. Hertil kan man som studie selv byde ind med flere spørgsmål. 
Derfor: Vi sidder i en proces, hvor det kan være en god idé at afvente, hvad der sker i Uddannelsesrådet. 
Der vil også blive besluttet, hvordan vi skal evaluere: Midtvejs, digitalt m.v. Studienævnet besluttede 
derfor at arbejde videre med evalueringsstrategien, når der kommer fælles retningslinjer.  
 
Skal studielederne tage noget med tilbage til Uddannelsesrådet? Studienævnet synes, at det er en god idé 
at bibeholde mundtlige midtvejsevalueringen og skriftlige slutvejsevalueringer. 
 
Som opfølgning på sidste studienævnsmøde diskuterede studienævnet fordele og ulemper ved at have en 
eksamensevaluering i forlængelse af eksaminerne. Studienævnet besluttede at holde en dag kun for 
studerende i starten af efterårssemestret i fagrådsregi, hvor man kan tale om eksaminerne. Herefter melder 
fagrådet ind til studienævnet, så de studerende kan bibeholde deres anonymitet. 
 
Evaluering i det indeværende semester med digital undervisning: 
Studienævnsformanden roser underviserne for at finde gode løsningsmuligheder i denne tid. 
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Studienævnet besluttede at bibeholde den evalueringsprocedure som der er nu – særligt slutevalueringen. 
Vil bede underviserne om at opfordre de studerende til at skrive i fritekstfelterne om digital undervisning. 
Hvis det fortsætter med asynkron undervisning resten af semestret skal man måske gøre lidt mere for at 
få de studerende til at evaluere. 
 
Skulle de studerende opleve at være mere presset pga. den digitale undervisning må de gerne skrive til 
studieleder. 
 
 
5.  Sager til behandling studieordningen 
a) Høring: Karriereprofilfaget Digital Humaniora 
Studienævnet diskuterede det fremsendte forslag, og fandt at der mangler omfangsbestemmelse for det 
skriftlige produkt. Derudover skal der være en bedre formulering af den mundtlige eksamen, da det er 
uklart, hvor længe den varer: Er det 20 min. i alt for én studerende inkl. 10 min. projektpræsentation? 
Forslaget blev godkendt med de ovenstående bemærkninger. 
 
  
3. Meddelelser 
a) Studienævnsformand 

i) Her og nu: Diverse ting påvirket af Coronavirussen 
Moritz orienterede om, at undervisningen foregår online til på den anden side af påske indtil videre. 
Det vides endnu ikke, hvornår vi starter op fysisk igen. Der er meldt ud på Blackboard omkring 
aflevering af bachelorprojekter og specialer. Dette semester tæller desuden ikke med i nogen nøgletal, 
der kan give røde lamper.  
 
ii) Ny frist: De studerendes Verdensmålspulje 
Fristen for at søge midler gennem De studerendes Verdensmålspulje rykkes pga. COVID-19 til 1. 
maj 2020. Studienævnet opfordrer alle interesserede studerende til at søge. 
 
iii) Udlandsstuderende 
Der er nogle studerende, der står til at skulle på udlandsophold, som studienævnet skal finde 
individuelle løsninger til, hvis de ender med ikke at kunne tage semestret i udlandet. Vi har frie 
rammer til at finde løsninger for den enkelte studerende.  
 
Løsningsmuligheder: 

- De studerende kan springe på den aktuelle undervisning, der hvor det er muligt. Evt. tage 
reeksamen som ordinær eksamen. Efter påske er det for sent at springe på undervisningen, fordi 
vi så er meget langt i semestret – det skal vi kommunikere til de studerende. Anbefale, at de 
springer på nogle fag pt., og så evt. framelder sig, hvis semestret kommer til at køre i Tyskland. 

- Selvstuderede emner: Her laves der individuelle aftaler med de undervisere, der skal være 
vejledere. De studerende kan evt. koble sig på et eksisterende fag, hvor man så laver eget pensum 
og evt. egen eksamensform.  

- Dispensation fra tidsgrænsen, hvis det bliver aktuelt. Så bliver man forsinket, fordi man er nødt 
til at tage semestret om, er det også en mulighed. 

 
Studienævnet er velvilligt stillet i forhold til ansøgninger i forbindelse med covid-19. 
 
iii) Særfag – valgfag (5 ECTS) næste semester: 
Vi udbyder et særfag ”Franz Kafka” i stedet for Videnskabsteori I for 3. semestres studerende, da 
den nye studieordning træder i kraft. Det bliver undervist af Moritz. 
 
iiii) Tutorkurserne bliver onlinekurser. 
 

b) Studieleder v. Spansk 
i) Ansøgning om overflytning på BA fra Genindskrivningen 
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Uwe orienterede om, at der er blevet godkendt en overflytning af en studerende fra AU, der kun 
mangler sit bachelorprojekt. 
 

c) De studerende 
i) Ny fagrådsbestyrelse: Anne-Sofie West (6. semester Tysk) (formand) Anne Rheder (6. semester 
Tysk) (kassér), Marie Nielsen (2. semester Tysk) og Louise Olsen (sidefag i Tysk og hovedfag 
dansk). 
 
ii) Fagrådslokale: 
Kan ikke flytte over i det nye fagrådslokale fra 1. april pga. covid-19, så det er udsat på ubestemt tid. 
 

d) Andre 
i) Formandsgodkendte bevillinger fra annuum 
Der er bevilliget 1.000 kr. til studietur til København fredag den 28. februar for Kulturhistorie 2. 

 
10. Eventuelt 
Fakultetet har bedt om, at man melder eksaminer ind indtil slut april, hvis der skal ændres i 
eksamensformen pga. situationen med digital eksamen/undervisning. Der kommer besked fra Fakultetet 
senere i forhold til sommereksaminerne. Man prøver så vidt det er muligt ikke at ændre i 
eksamensformerne. 
 
 
Mødet sluttede kl. 15.00 
 
                     Moritz Schramm                                                       Isa Egholm Christensen    
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
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